

## **Press Releases**

# Ex-director of financial intermediary in court for \$600,000 loan fraud

#### 2017-11-17

A former director-cum-shareholder of a financial intermediary appeared in the Kwun Tong Magistracy today (November 17) after being charged by the ICAC with conspiracy to defraud a bank by using false employment information about a person to induce the bank to grant that person a personal instalment loan of about \$600,000.

Lo Ka-ho, 29, former director-cum-shareholder of Kai Shun International Accounting Company Limited (Kai Shun), who was charged on Wednesday (November 15), faced one count of conspiracy to defraud, contrary to Common Law.

No plea was taken today. Acting Principal Magistrate Mr Don So Man-lung adjourned the case to December 8 this year for plea.

The case arose from a complaint. Subsequent ICAC enquiries revealed the above alleged offence.

At the material time, the defendant was the director-cum-shareholder of Kai Shun, which was a financial intermediary engaged in assisting its customers to apply for loans with financial institutions.

The charge alleged that between August 25, 2014 and March 17, 2015, the defendant conspired together with a person to defraud officers of Standard Chartered Bank (Hong Kong) Limited (SCB) by dishonestly falsely representing to those officers that the person was employed by a trading company, thereby inducing the bank to grant a personal instalment loan in the sum of \$592,000 to that person.

The defendant was granted cash bail of \$70,000, and ordered not to contact prosecution witnesses directly or indirectly.

SCB and the trading company had rendered full assistance to the ICAC during its investigation.

The prosecution was today represented by ICAC officer Benny Chang. Back to Index

1 of 1 17-Nov-2017, 23:48



## 新聞公佈

## 廉署起訴金融中介機構前董事疑涉六十萬元貸款詐騙今提堂

## 2017年11月17日

廉政公署落案起訴一名金融中介機構前董事兼股東,控告他涉嫌串謀詐騙一間銀行,利用一名人士的虚假受僱資料,誘使該銀行向該名人士批出約六十萬元的私人分期貸款。被告今日(十一月十七日)在觀塘裁判法院應訊。

盧家豪,二十九歲,嘉信國際會計事務所有限公司(嘉信)前董事兼股東,於星期三(十一月十五日) 被控一項串謀詐騙罪名,違反普通法。

被告今日無需答辯。署理主任裁判官蘇文隆將案件押後至本年十二月八日答辯。

廉署早前接獲貪**污**投訴,調**查**其後揭發上述涉嫌罪行。

被告於案發時是嘉信的董事兼股東。嘉信是一家金融中介機構,其業務是協助客戶向金融機構申請貸款。

控罪指被告涉嫌於二○一四年八月二十五日至二○一五年三月十七日期間,與一名人士一起串謀詐騙渣打銀行(香港)有限公司(渣打銀行)的職員,即不誠實地及虛假地向有關職員表示,該名人士乃受僱於一間貿易公司,從而誘使該銀行向該名人士批出一筆五十九萬二千元的私人分期貸款。

被告獲准以現金七萬元保釋,並受命不得直接或間接接觸控方證人。

渣打銀行及有關貿易公司在廉署調查案件期間提供全面協助。

控方今日由廉署人員鄭志偉代表出庭。 返回目錄

1 of 1 17-Nov-2017, 23:49